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Tegnaptól munkagépek dolgoznak az ukrajnai Kisszelmencen   Gilányi Lászlót,
Nagyszelmenc alpolgármesterét is meglepte, hogy az ukrán fél ilyen gyorsan cselekvésre
szánta el magát.   Tegnaptól munkagépek dolgoznak az ukrajnai Kisszelmencen   Gilányi
Lászlót, Nagyszelmenc alpolgármesterét is meglepte, hogy az ukrán fél ilyen gyorsan
cselekvésre szánta el magát. Az Ung-vidéki településen a héten a szakemberek többször
tárgyaltak a községben kialakítandó határátkelõ megnyitásának feltételeirõl, sõt csütörtökön egy
küldöttség – melynek az alpolgármester is a tagja volt – Ukrajnában járt. Gilányi László
lapunknak elmondta, az ottani hatóságok egy nagyobb átkelõ építését tervezik. Állítólag ehhez
több kilométernyi autóutat aszfaltoznak le és szélesítenek ki.   A határ túloldalán élõk
igyekezete kissé szokatlan, hisz a hatvan éve kettészakított községek közti átkelõ kialakításáról
a szlovák és az ukrán fél már a múlt nyáron megállapodott, ám azóta – leginkább az ukrán
hivatalok késlekedése miatt – kevés elõrelépés történt az ügyben. Most azonban úgy tûnik, a
szeptember 10-re tervezett határnyitást komolyan gondolják, ottjártunkkor Kisszelmenc utcáin
gõzerõvel dolgoztak a nehéz munkagépek. Az ukránok azt is felajánlották a szlovák
tárgyaló-partnereknek, hogy szívesen leaszfaltozzák a két község között húzódó néhány
tízméternyi földutat. A 2003 õszén felállított Remény kapuit pedig egyesítik, azaz a
Kisszelmencen álló, a községek megosztottságát szimbolizáló fél székely kaput áthozzák a
határ innensõ oldalára. Egyébként az emlékmû készítõinek is az volt az eredeti szándéka, hogy
csak akkor egyesítik a két fél kaput, ha a községek között megnyílik a régen várt határátkelõ.
Gilányi László lapunkat úgy tájékoztatta, érdemben eddig még nem tárgyaltak az ukránok
javaslatáról, miszerint a Kis- és Nagyszelmenc közti átkelõt ne csak a gyalogosok és a
kerékpárosok, hanem a személygépkocsival utazók is használhassák. Az alpolgármester
szerint ez a javaslat nem elfogadható számukra, pedig egy ilyen változtatáshoz mindkét fél
hozzájárulása szükséges.   LECZO ZOLTÁN       
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